
PROTOKÓŁ 
Z XIII  SESJI RADY MIASTA I GMINY ŚWIERZAWA 

Z DNIA   26 LISTOPADA  2015 R.

Miejsce posiedzenia: Centrum Kultury,  Sportu i Turystyki w Świerzawie.
Przewodniczący obrad: Paweł Kisowski – Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
Protokolant: Władysława Tyka – pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Świerzawie.
Czas trwania sesji: od godz. 13,00 do godz. 16,15.
Nazwiska radnych obecnych na sesji: Jerzy Mosoń, Janusz Michoń, Małgorzata Piórczyńska, Paweł 
Kisowski,  Stanisław Rosiński, Mieczysław Hajder,  Marian Matusiak, Robert Kuryś, Elżbieta Bąk, 
Bogusław  Szyja,  Urszula  Zajda,  Eugeniusz  Dziedzic,   Edward  Grabski,  Józef  Zając,Wiesław 
Wójcik.
Nazwiska nieobecnych radnych: obecni wszyscy radni.
Nazwiska  osób  zaproszonych  obecnych  na  sesji:  Józef  Kołcz  –  Burmistrz  Miasta  i  Gminy 
Świerzawa, Ireneusz  Maciejczyk  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Świerzawa,  Andrzej  Chodyra  – 
Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Świerzawa,   sołtysi: Irena  Gruszka,  Kazimiera  Ciężka,   Wiesław 
Romejko,  Aleksandra  Matuszak,  Krzysztof  Pióro,  Jadwiga  Grzybczyk,  Jan  Butkiewicz  – 
mieszkaniec m. Świerzawa.
Nazwiska osób delegowanych na sesję:  Danuta Janiak – radca prawny Urzędu Miasta i Gminy 
w Świerzawie, R. Marzec – Kierownik ZLG w Świerzawie, M. Sinoff, K. Jagiełło – pracownicy 
Urzędu MiG. 
                    
Ad.1.  Otwarcie obrad.
Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Świerzawa Paweł Kisowski otworzył obrady i po powitaniu 
wszystkich zebranych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
15   radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  kworum 
pozwalające  na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji.

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad:    
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie protokołu z  XII sesji Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
3. Informacja Burmistrza z działalności bieżącej. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miasta i Gminy.
5. Dyskusja na temat zmiany statutów jednostek pomocniczych Gminy Świerzawa.
6. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i podjęcie uchwał:

1)  nr  46  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od  nieruchomości  na  terenie  miasta 
i gminy Świerzawa,
2) nr 47 w sprawie opłaty targowej,
3) nr 48 w sprawie określenia stawek  podatku od środków transportowych na terenie miasta 
i gminy Świerzawa,
4) nr 49 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i  deklaracji na podatek od 
nieruchomości,
5)  nr  50  w  sprawie   określenia  wzorów formularzy  informacji  i  deklaracji  do  podatku 
leśnego,
6)  nr  51  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzenie ścieków na terenie Miasta i Gminy Świerzawa,
7)  nr  52  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Miasta  i  Gminy  Świerzawa 
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego na rok 2016”,
8) nr 53 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
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komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,
9)  nr  54  w  sprawie  określenia  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
10) nr 55 w sprawie opinii do propozycji planu aglomeracji Świerzawa,
11) nr 56 w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Świerzawa,
12) nr 57 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sokołowiec,
13) nr 58  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Rząśnik,
14) nr 59  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sędziszowa,
15) nr 60  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Dobków,
16) nr 61  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Lubiechowa,
17) nr 62  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Podgórki,
18) nr 63  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy Kościół,
19) nr 64  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Rzeszówek,
20) nr 65  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Gozdno,
21) nr 66  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Biegoszów,
22) nr 67  w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Stara Kraśnica,
23) nr 68 w sprawie uchwalenia Programu Rozwoju Oświaty Miasta i Gminy Świerzawa na 
lata 2015 -2020,
24) nr 69 w sprawie  rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Świerzawa.

7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi na interpelacje.
9. Wolne wnioski.
10. Sprawy różne.
11. Zamknięcie sesji.

Nikt  z  radnych  nie  zgłosił  uwag  do  zaproponowanego  porządku  obrad,  w  związku  z  czym 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.

Ad 2.  Przyjęcie protokołu z  XII sesji Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
Nikt z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 radnych protokół został przyjęty. 

Ad 3.   Informacja Burmistrza z działalności bieżącej.  
Burmistrz MiG J. Kołcz  przedstawił informację z działalności bieżącej (zał. nr 1). 
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad informacja Burmistrza.

Ad.4.  Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miasta i Gminy.
1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Matusiak  przedstawił informację  o działalności 

Komisji w okresie międzysesyjnym (zał. nr 2).
2. Przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej, Oświaty i Spraw Społecznych J. Michoń 

przedstawił informację o działalności Komisji w okresie międzysesyjnym (zał. nr 3).
3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska 

E. Grabski przedstawił informację o działalności Komisji w okresie międzysesyjnym (zał. 
nr 4).
E.  Grabski  poinformował,  że Komisja  Rolna  skierowała  do Burmistrza Miasta  i  Gminy 
wniosek o podjęcie działań mających na celu pomoc dla rolników dotkniętych klęską suszy.
Burmistrz  J.  Kołcz  odpowiedział,  że  takie  działania  zostały  już  podjęte  na  szczeblu 
rządowym. Do 31 sierpnia br. poszkodowani rolnicy mogą składać wnioski o pomoc.
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Ad.5. Dyskusja na temat zmiany statutów jednostek pomocniczych Gminy Świerzawa.

1. Sekretarz  MiG  I.  Maciejczyk  poinformował,  że  projekty  statutów  zmieniają  przede 
wszystkim  zasady  gospodarki  finansowej  sołectw  i   zasady  gospodarowania  mieniem 
komunalnym,  głównie  świetlic  wiejskich,  którymi  zarządza  Centrum  Kultury,  Sportu 
i Turystyki.
W 9 jednostkach pomocniczych (na 12 istniejących) Burmistrz zaproponował zmianę trybu 
wyboru  sołtysa  i  rad  sołeckich.  Zgodnie  z  propozycją  Burmistrza  wybory  sołtysów, 
przewodniczącego samorządu Świerzawy,  rad  sołeckich  i  rady mieszkańców Świerzawy 
obywały by się w wyborach powszechnych,  z zastosowaniem takiej  procedury,  jak przy 
wyborze  do  rady  gminy.   Nad  projektami  statutów  we  wrześniu  i  październiku  br. 
przeprowadzone zostały konsultacje z mieszkańcami. Wynik tych konsultacji przedstawia 
się następująco: Biegoszów, Gozdno,, Nowy Kościół, Sędziszowa, Rząśnik, Lubiechowa, 
Podgórki  –  opinia  pozytywna,  Rzeszówek  –  opinia  pozytywna  z  wnioskiem 
o doprecyzowanie w  § 12 pkt 3, że w przypadku nieobecności sołtysa  decydujący głos 
przypada  przewodniczącemu  zebrania,  Sokołowiec  –  opinia  pozytywna  z  wnioskiem  o 
zmianę godzin głosowania w wyborach sołtysa i rady sołeckiej z 10,00 – 18,00  na 9,00 
-18,00 , Dobków – opinia pozytywna, z wnioskiem o pozostawienie dotychczasowego trybu 
wyboru sołtysa i rady sołeckiej tj. wybór  poprzez  zebranie wiejskie, Stara Kraśnica – na 
zebraniu  wiejskim  brak  uwag,  z  wnioskiem,  który  wpłynął  do  Urzędu  MiG  w  dniu 
29.09.2015  r.,  który  podpisał  sołtys  i  25  mieszkańców  wsi   o  pozostawienie 
dotychczasowego trybu wyboru sołtysa i rady sołeckiej tj. wybór  poprzez  zebranie wiejskie 
oraz zapisanie w statucie, że sołtysowi przysługuje dieta na zasadach ustalonych przez Radę 
(zamiast  zapisu,  że  sołtysowi  może  przysługiwać   taka  dieta),  Świerzawa  –  opinia 
pozytywna.

2. E. Grabski zgłosił wniosek, aby rozdział V projektu statutu sołectwa Dobków  i sołectwa 
Stara Kraśnica pozostał  w nie zmienionym zapisie tj. aby wybór sołtysa i rady sołeckiej 
odbywał się przez zebranie wiejskie.

3. J. Michoń wyraził opinię, że wprowadzenie powszechnego wyboru  wymienionych organów 
nie zwiększy frekwencji podczas głosowania. Cała skomplikowana procedura wyborów jest 
niepotrzebna. Zdaniem radnego, wybory powinny być przeprowadzane na dotychczasowych 
zasadach.

4. M. Hajder  wyraził  opinię,  że  istnieje  obawa,  że  skoro kandydaci   będą  musieli  zbierać 
podpisy  pod  listami  poparcia,  nie  znajdą  się  osoby  chętne  na  kandydowanie  do  rad 
sołeckich.

5. Burmistrz J. Kołcz wyraził zdanie, że powszechne wybory będą korzystniejsze i bardziej 
demokratyczne.  Wybrane  w  ten  sposób  władze  będą  miały  ułatwione  funkcjonowanie. 
Burmistrz  podkreślił  jednak, że radni  zagłosują za takim rozwiązaniem, który uznają za 
najlepszy. 

6. E. Grabski  stwierdził,  że  nie wiadomo, czy nowe zasady wyborów sołtysów zwiększą 
frekwencję  na  wyborach.  J.  Michoń podkreślił,  że  w 2006 r.  do  Rady MiG Świerzawa 
kandydowało  46 osób,   w roku 2010 – 16 osób,  w 2014 r. -  11 osób. 

7. E. Bąk poinformowała, że podczas zebrania w Starej Kraśnicy, na którym konsultowany był 
projekt statutu sołectwa wiele rzeczy było niezrozumiałych. Po głębokim zastanowieniu się 
nad projektem statutu mieszkańcy wsi wystosowali pismo do Burmistrza MiG z wnioskiem 
o  to,  żeby  nie  zmieniać  zasad  wyboru  sołtysa  i  rady  sołeckiej  i  pozostawić  je 
w dotychczasowym zapisie. 
Wprowadzenie  powszechnych  wyborów,  poprzedzone  zbieraniem  podpisów  osób 
popierających kandydata na sołtysa może spowodować, że nie zgłosi się żaden kandydat 
albo zgłosi się tylko jedna osoba. Może być więc tak, że zostanie wybrany taki kandydat, 
który nie będzie odpowiadał większości mieszkańców.
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8. Burmistrz J. Kołcz odpowiedział radnej E. Bąk, że w sytuacji, kiedy nie będzie drugiego 

kandydata  na  funkcję  sołtysa,  komisja  wyborcza  ogłosi,  że  nie  przeprowadza  się 
głosowania, a wybranym na sołtysa zostaje jedyny zgłoszony kandydat.
Burmistrz podkreślił, że to radni zdecydują o tym, czy zostanie wprowadzony nowy tryb 
wyborów sołtysów, czy też pozostanie po staremu.

9. S. Rosiński wyraził zdanie, że wydatki, jakie będą musiały być poniesione na wybory lepiej 
będzie  przeznaczyć  na  inne  cele  np.  na  rehabilitację  dla  mieszkańców gminy.  Zebrania 
mieszkańców nie cieszą  się  większym zainteresowaniem mieszkańców. Podobnie  będzie 
z ich  udziałem w wyborach.
Radny zaproponował, aby nowe zasady wyboru sołtysów wprowadzić w tych sołectwach, 
które sobie tego życzą.

10. E. Bąk podkreśliła, że reprezentuje swoich wyborców i  teraz przekazuje ich wolę.
11. Burmistrz  J.  Kołcz zgłosił  wniosek,  aby nowe zasady wyboru sołtysów wprowadzić we 

wszystkich sołectwach.

Ad 6.   Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i podjęcie uchwał:
1. Skarbnik  MiG S. A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały  nr 46 w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta  i gminy Świerzawa  (zał. nr 5).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

2. Skarbnik  MiG S. A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały  nr 47 w sprawie opłaty targowej 
(zał. nr 6).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

3. Skarbnik  MiG S. A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały nr 48 w sprawie określenia 
stawek  podatku od środków transportowych na terenie miasta  i  gminy Świerzawa (zał. 
nr 7).
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

4. Skarbnik  MiG S. A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały  nr 49 w sprawie określenia 
wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości  (zał. nr 8).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

5. Skarbnik  MiG S. A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały  nr 50 w sprawie  określenia 
wzorów formularzy informacji i deklaracji do podatku leśnego  (zał. nr 9).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

6. Kierownik ZLG R. Marzec   przedstawił projekt uchwały nr 51 w sprawie zatwierdzenia 
taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzenie  ścieków  na  terenie 
Miasta i Gminy Świerzawa  (zał. nr 10).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.



-  5  -
7. Burmistrz  MiG  J.  Kołcz  przedstawił  projekt  uchwały  nr  52  w  sprawie  uchwalenia 

„Programu współpracy Miasta i Gminy Świerzawa  z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016”  (zał. nr 
11).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

8. Prac. Urzędu MiG K. Jagiełło  przedstawił projekt uchwały nr 53 w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej
opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik  (zał. nr 12).
S. Rosiński zapytał o to, kto będzie płacił podwyższoną opłatę za odpady, jeżeli w budynku 
mieszkają  np. cztery  rodziny,  które zadeklarują segregowanie śmieci, jednak jedna rodzina 
nie  wywiąże  się  z  tej  deklaracji.  Każdy z  lokatorów złożył  własną  deklarację.  Odpady 
wrzucane są do jednego kubła. 
Burmistrz odpowiedział, że odpowiadał za to będzie ten, kto złożył deklarację.
S.  Rosiński zapytał o to,  jak udowodni się,  że tylko jeden lokator nie segreguje śmieci,  
a reszta wywiązuje się ze złożonej deklaracji.
Burmistrz odpowiedział, że  taka wspólnota złożyła jedną deklarację o segregacji odpadów. 
W  tej   sytuacji,  wszystkie  cztery  rodziny  będą  płacić  podwyższoną  opłatę.  Zarządca 
wspólnoty  ma  obowiązek  wyegzekwowania  od  wszystkich  członków  wspólnoty,  aby 
segregacja odpadów była robiona.
W przypadku mieszkań komunalnych ten obowiązek będzie egzekwował ZLG.
K. Jagiełło poinformował, że te sprawy będą rozstrzygnięte w nowym przetargu na odbiór 
odpadów. W warunkach ogłoszonego przetargu uwzględniono koszt zakupu przez gminę 
nowych  pojemników  na  odpady.  Pozwoli  to  na  udostępnienie  pojemników  dla  każdej 
wspólnoty. Wyeliminuje  to takie sytuacje, że do jednego kontenera trafiają śmieci z kilku 
wspólnot  i  trudno  jest  ustalić,  która  wspólnota  nie  wywiązuje  się  z  zadeklarowanej 
segregacji odpadów. Może będzie nawet tak, że wspólnoty otrzymają tyle kubłów, ile mają 
lokali  we wspólnocie.  Pozwoli  to   ustalić,  która rodzina rzeczywiście segreguje odpady, 
a która  tego nie robi.
E. Grabski stwierdził, ze najlepszym wyjściem w takiej sytuacji jest zrobienie zdjęcia, które 
pozwoli  ustalić,  kto  nie  segreguje  odpadów.  Ustawienie  większej  ilości  pojemników, 
zdaniem radnego, wydłuży czas odbioru śmieci. Najlepszym wyjściem byłoby wykonanie 
zamkniętych boksów  na pojemniki na odpady, przynależnych do danej wspólnoty.
Jeżeli  w  ramach  wspólnoty  jakaś  rodzina  nie  będzie  segregować  odpadów,  pozostali 
członkowie wspólnoty  sami powinni rozwiązać ten  problem.
J. Michoń stwierdził, że nie jest to takie proste. W Świerzawie jest miejsce, w którym stoją 
kontenery, gdzie wrzucane są śmieci około 16 rodzin zamieszkałych na ul. Jeleniogórskiej, 
Placu Wolności i  Placu B. Piasta.  Jak można w tej  sytuacji ustalić,  kto z lokatorów nie 
realizuje obowiązku segregacji odpadów. 
Burmistrz odpowiedział, że w nowym systemie każda wspólnota otrzyma swoje pojemniki 
i od niej będzie egzekwowany obowiązek segregacji śmieci.
M. Piórczyńska  zapytała  o to,  co  będzie  w sytuacji,  kiedy wszyscy mieszkańcy zaczną 
solidnie segregować śmieci i nie będzie kar pobieranych z tego tytułu. W uchwale zapisano, 
że z uwagi na wzrastające ceny usług, niezbędne jest  zwiększenie dochodów uzyskiwanych 
z opłat.  Czy jednak po cichu nie  myśli  się,  że  mieszkańcy nie  będą segregować śmieci 
i w związku z tym zakłada się dochody z kar.
K.  Jagiełło   odpowiedział,  że  gmina  nie  może zarabiać  na  śmieciach.  Dochody z  opłat 
muszą  pokrywać  opłaty  za  składowanie  śmieci  i  nie  mogą  być  przekazywane  na  inne 
wydatki.
S. Rosiński zapytał o to, jak długo, zgodnie z przepisami SANEPID-u, kubeł z odpadami
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może stać pełny.
K. Jagiełło odpowiedział, że  w zabudowie wielolokalowej, tydzień czasu.
W głosowaniu: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

9. Prac. Urzędu MiG K. Jagiełło  przedstawił projekt uchwały  nr 54 w sprawie określenia 
terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi (zał. nr 13).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

10. Prac.  Urzędu MiG K. Jagiełło   przedstawił  projekt  uchwały nr  55 w sprawie  opinii  do 
propozycji planu aglomeracji Świerzawa  (zał. nr 14).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

            
Burmistrz MiG. J. Kołcz zgłosił wniosek, aby w projektach uchwał w sprawie uchwalenia 
statutu sołectwa Rzeszówek, sołectwa  Gozdno i  sołectwa  Biegoszów w § 5  dodać te 
zapisy,  które są w pozostałych statutach.  Ujednolici  to sposób wyboru sołtysów w całej 
gminie.
E.  Grabski  zgłosił  wniosek,  aby w projekcie  statutu  sołectwa Dobków i  Stara  Kraśnica 
rozdział V pozostawić po staremu.
Przewodniczący Rady poprosił Radnego, aby ten projekt zgłosił w momencie procedowania 
nad projektami statutów tych wsi.
E.  Bąk zaproponowała,  aby z obrad dzisiejszej  sesji  wycofać wszystkie projekty uchwał 
w  sprawie  statutów  sołectw   i  poprosić  sołtysów  żeby  ponownie  przedyskutowali  je 
z mieszkańcami, a następnie upoważnili swoich radnych do wyrażenia  na sesji w grudniu 
lub styczniu opinii mieszkańców.
Przewodniczący Rady zapytał radcę prawnego o to, czy można w tym momencie wycofać te 
projekty uchwał.
Radca prawny D. Janiak odpowiedziała, że jeżeli wnioskodawca uchwał tj. Burmistrz MiG 
wycofa projekty, jest to możliwe.
Burmistrz J. Kołcz poinformował, że nie wycofuje tych  projektów uchwał i prosi o dalsze 
ich procedowanie.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o wprowadzenie takich 
samych zasad wyboru sołtysa i rady sołeckiej jak w pozostałych wsiach,  w Rzeszówku, 
Biegoszowie i Gozdnie.
Za wnioskiem Burmistrza głosowało 8 radnych, przeciw – 4, wstrzymało się od głosu 2 
radnych (W. Wójcik nieobecny).

11. Przewodniczący Rady MiG P.  Kisowski  przedstawił   projekt  uchwały nr  56  w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Świerzawa  (zał. nr 15).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 3, przeciw – 1, wstrzymujących się – 10  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

12. Przewodniczący Rady MiG P.  Kisowski  przedstawił   projekt  uchwały nr  57  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Sokołowiec  (zał. nr 16).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 9,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 5  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).
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13. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały  nr 58  w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Rząśnik  (zał. nr 17).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 9,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 5  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

14. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały nr 59  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Sędziszowa (zał. nr 18).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 9,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 5  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

15. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały nr 60  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Dobków (zał. nr 19).
E. Grabski zgłosił wniosek, aby nie zmieniać treści  § 5   projektu uchwały i pozostawić ten 
zapis po staremu.
Za wnioskiem radnego E. Grabskiego głosowało 5 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od 
głosu 8 radnych.  
Burmistrz wyraził opinię, że skoro radni przegłosowali, żeby we wszystkich statutach był 
taki sam zapis dotyczący trybu wyboru sołtysa i rady sołeckiej, to teraz nie można składać 
wniosku od nowa. Teraz trzeba głosować w całości. 
Radca  prawny  (wypowiadając  się  bez  mikrofonu)   wyraziła  opinię  do  stanowiska 
Burmistrza. Po wysłuchaniu tej opinii Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały nr 60, wraz z poprawką zgłoszoną przez radnego E. Grabskiego.
W głosowaniu: za – 5,  przeciw – 1,  wstrzymujących się – 8  radnych  uchwała została 
podjęta,  ze  zmianą  zaproponowaną  przez  radnego  E.  Grabskiego  (radny  W.  Wójcik 
nieobecny w momencie głosowania).

16. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały  nr 61  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Lubiechowa  (zał. nr 20).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 8,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 6  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik nieobecny w momencie głosowania).

17. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały nr 62  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Podgórki (zał. nr 21).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5  radnych  uchwała została 
podjęta  (radny W. Wójcik obecny już w momencie głosowania).

18. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały nr 63  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy Kościół (zał. nr 22).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 4  radnych  uchwała została 
podjęta.

19. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały  nr 64  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Rzeszówek (zał. nr 23).
Burmistrz  J.  Kołcz  zgłosił  wniosek,  aby  w  statucie  Rzeszówka,  Biegoszowa  i  Gozdna 
przywrócić taki zapis § 5, jak w Dobkowie.
Za przyjęciem wniosku Burmistrza głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od 
głosu 4 radnych.
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 5  radnych  uchwała została 
podjęta (wraz z wnioskiem Burmistrza MiG).
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20. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały  nr 65  w sprawie 

uchwalenia Statutu Sołectwa Gozdno  (zał. nr 24).
Burmistrz J. Kołcz zgłosił wniosek, aby pozostawić w nie zmienionym zapisie treść § 5  tj. 
taki sam tryb wyboru sołtysa i rady sołeckiej, jak w Dobkowie.
Za przyjęciem wniosku Burmistrza głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od 
głosu 4 radnych.
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 9,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 6  radnych  uchwała została 
podjęta (wraz z wnioskiem Burmistrza MiG).

21. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały  nr 66  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Biegoszów (zał. nr 25).
Burmistrz J. Kołcz zgłosił wniosek, aby pozostawić w nie zmienionym zapisie treść § 5 tj. 
taki sam tryb wyboru sołtysa i rady sołeckiej, jak w Dobkowie.
Za przyjęciem wniosku Burmistrza głosowało 10 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od 
głosu 5 radnych.
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 8,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 7  radnych  uchwała została 
podjęta (wraz z wnioskiem Burmistrza MiG).

22. Przewodniczący Rady MiG P. Kisowski przedstawił  projekt uchwały nr 67  w sprawie 
uchwalenia Statutu Sołectwa Stara Kraśnica (zał. nr 26).
E. Bąk zgłosiła wniosek, aby w  § 5 projektu uchwały zapisać, że wybory sołtysa i rady 
sołeckiej odbywają się na zebraniu wiejskim.
Za przyjęciem wniosku E. Bąk  głosowało 8 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
7 radnych.
W głosowaniu: za – 8,  przeciw – 1,  wstrzymujących się – 6  radnych  uchwała została 
podjęta (wraz ze zmianą dotyczącą wyboru sołtysa i rady sołeckiej na zebraniu wiejskim).

23. Prac. Urzędu MiG M. Sinoff przedstawiła  projekt uchwały nr 68 w sprawie uchwalenia 
Programu Rozwoju Oświaty Miasta i Gminy Świerzawa na lata 2015 - 2020 (zał. nr 27).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

24. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady MiG M. Matusiak przedstawił  projekt uchwały 
nr 69 w sprawie  rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Świerzawa (zał. nr 28).
Pan  J.  B.   poinformował,  że  w  2009  roku  Burmistrz  wizytował  posesję  i  zgodnie 
z  protokołem  sporządzonym  na  tę  okoliczność,  miał  nastąpić  podział  komórki,  która 
znajduje się na zewnątrz budynku, a którą zajmuje Pani F.    Następnie, pomieszczenia miały 
zostać    przydzielone   Pani  Ch.  (mniejsze  pomieszczenie)  i  Panu  B.  Po  wykonaniu 
niezbędnych prac remontowych przez ZLG użytkownicy będą zobowiązani do przeniesienia 
tam swoich rzeczy.
Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady MiG uzgodniono, że komórka zostanie w całości 
przydzielona Panu B. ponieważ międzyczasie Pani Ch. wykupiła swoje mieszkanie i jedną 
małą komórkę, a następnie wyprowadziła się.
Komórka do dziś w całości nie jest odremontowana. Pan B. w 2014 roku ponaglał pisemnie 
o zakończenie tej sprawy. Nadal jednak nie została ona zakończona, a skargę na taki tryb jej 
załatwiania uznano za bezzasadną. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej ustalono wspólnie, 
że  komórka  w całości  zostanie przydzielona  Panu B. a Burmistrz powiedział, że w ciągu 
tygodnia   Pan.  B.  przeprowadzi  się  do  niej.  Teraz  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej 
twierdzi, że Pan B. wyraził zgodę na podział tej komórki.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  M.  Matusiak  poinformował,  ze  podczas  wizyty 
Komisji na terenie posesji ustalono, że duża komórka na podwórku, którą użytkuje Pan F. 
zostanie  podzielona po połowie dla Pana F. i dla Pana B.
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M.  Matusiak  dodał,  że  przed  dzisiejszą  sesją  był  na  terenie,  na  którym znajduje  się  ta 
komórka.  Zobaczył tam, że ZLG solidnie  wykonuje prace remontowe. Komórka w ciągu 
dwóch dni zostanie zrobiona. Pan B. będzie miał wtedy dotychczasową piwnicę oraz połowę 
komórki na zewnątrz.
W związku z tym Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oświadczył, że nie rozumie, o co 
chodzi w tej całej sytuacji. Być może, jest  tam konflikt międzysąsiedzki.
W głosowaniu: za – 7,  przeciw – 0,  wstrzymujących się – 8  radnych  uchwała została 
podjęta.

Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych. 
1. J.  Michoń  poprosił  o  zainstalowanie  spowalniaczy  na  ulicy  Mickiewicza,  na  ulicy 

Spółdzielczej  oraz na drodze na stadion w Świerzawie.
Ulica  Mickiewicza   po  remoncie  nawierzchni  stała  się  bardzo niebezpieczna.  Kierowcy 
jeżdżą tam bardzo szybko.  Dwa dni temu na tej ulicy czołowo zderzyły się dwa samochody. 
Mieszkańcy obawiają się o swoje zdrowie i życie. Natomiast na ulicy Spółdzielczej i na 
drodze na stadion kierowcy urządzają  sobie wyścigi samochodowe. 

2. B. Szyja poprosił o podjęcie jakiś działań w celu umożliwienia mieszkańcom Sędziszowej, 
a zwłaszcza dzieciom i młodzieży, korzystania ze świetlicy wiejskiej. Świetlica kolejną już 
zimę jest wyłączona z użytkowania, ponieważ nie  ma tam ogrzewania (brak pieca c.o.). 
Chyba  jest  już  najwyższy  czas,  aby  zainstalować  nowy  piec.  Można  też  rozważyć 
podłączenie świetlicy do kotłowni na biomasę.

3. B. Szyja poprosił o wstawienie nowej szyby w wiacie przystankowej stojącej przy byłym 
dworcu kolejowym w Świerzawie. Szyba została rozbita.

4. E.  Dziedzic  poinformował,  że  na  dużej  sali  wiejskiej  w  Podgórkach  do  jednego 
z pomieszczeń socjalnych przez uszkodzony dach leje się woda.

5. E. Grabski poprosił o wybudowanie muru lub nasypu  na rzece Bukownica w Dobkowie - 
przy budynku nr  8 A.  

6. E.  Grabski   poprosił  o  wyczyszczenie  przydrożnych  rowów  przy  drodze  powiatowej 
w Dobkowie -  od cmentarza do granicy.

7. E. Grabski poprosił o wycięcie drzew przy drodze powiatowej w Dobkowie, które zostały 
oznaczone do wycinki. Radny zgłaszał  to we wcześniejszych interpelacjach.

8. E.  Grabski  poprosił  o  wycinkę  drzewa  rosnącego  przy  drodze  gminnej  koło  budynku 
nr  53A w Dobkowie.  Drzewo zagraża budynkowi.  

9. E. Grabski zaproponował zainstalowanie czujników, które będą powodować samowłączanie 
się pomp na wodociągu w Dobkowie. Urządzenie działało by automatycznie w razie przerw 
w dopływie energii elektrycznej. Można również rozważyć zainstalowanie odpowiedniego 
zaworu.  Obecnie  zdarza  się,  że  w  budynku,  w  którym  mieszka  Radny  są  przerwy 
w dostawie wody, które trwają nawet 4 godziny. Po włączeniu pomp,  z kranów płynie woda 
w kolorze kakao.

10. E. Grabski poinformował, że przy posesji nr 53 w Dobkowie  z uszkodzonego hydrantu 
cieknie woda.

11. E. Grabski poprosił o wycięcie drzew i o wykonanie chodnika wzdłuż drogi krajowej w tzw. 
lipach w Świerzawie  -   kierunku Starej  Kraśnicy.  Jest  to  bardzo niebezpieczny odcinek 
drogi.

12. E.  Grabski  poprosił  o  wydłużenie  czasy  pracy  WDK  w  Dobkowie.  Obecnie  placówka 
czynna  jest  przez  trzy  dni  w  tygodniu,  natomiast  przez  dwa  pozostałe,  jest  zamknięta. 
W  okresie  jesienno-zimowym  WDK  powinien  być  czynny  od  wtorku  do  soboty, 
w godzinach od 16 do 20. Młodzież, zamiast siedzieć w samochodach, będzie miała gdzie 
spędzać czas.

13. W.  Wójcik  poprosił  o  podłączenie  trzech  lamp  oświetleniowych  na  ulicy  Długiej 
w Lubiechowej, które zostały zamontowane już 3 miesiące temu  oraz o obcięcie gałęzi przy
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14.  lampie obok budynku nr 75 na ulicy Długiej w Lubiechowej (gałąź ociera się o lampę).
15.  W. Wójcik poinformował, że przy posesji nr 39 na ul. Długiej w Lubiechowej na drodze 

gminnej   zainstalowano  próg  spowalniający.  Tymczasem,  w  tym  miejscu  kończy  się 
nawierzchnia  asfaltowa,  a  za  3  m za  progiem spowalniającym jest  już droga  gruntowa. 
Komu ten próg ma tam służyć? 

16. E. Bąk  ponownie poprosiła o wycięcie drzew przy drodze wojewódzkiej w Starej Kraśnicy 
(przy skrzyżowaniu na Dobków). Drzewa zostały już  oznaczone do wycinki, jednak nadal 
nie  zostało  to  wykonane.  Na  wcześniejszą  interpelację  zarządca  drogi  odpowiedział,  że 
drzewa zostaną  wycięte  przed  zamontowaniem nowych balustrad  na  moście.  Balustrady 
zostały zamontowane, a drzewa nadal rosną. Stwarzają zagrożenie dla użytkowników drogi, 
gdyż są suche, z odpadającą korą.

17. S.  Rosiński  poprosił  o  zabezpieczenie  pomieszczenia  gospodarczego  na  zapleczu  Placu 
Wolności  w Świerzawie (pomieszczenie należy do Pana W.).  Dach zawalił  się,  a  ściany 
pomieszczenia są popękane i także mogą się zawalić. W tym miejscu chodzą ludzie, również 
dzieci, parkowane są samochody. Może dojść do nieszczęścia.

18. S. Rosiński poprosił o posypywanie piachem w czasie przymrozków i mrozów przynajmniej 
przejść dla pieszych w Świerzawie.  Kilka dni temu  było tak ślisko, że nie można było 
bezpiecznie przejść.

19. W.  Wójcik  poprosił  o  usunięcie  grubej  gałęzi  drzewa,  wiszącej  nad  jezdnią  drogi 
powiatowej w Lubiechowej -  za ujęciem wody dla Świerzawy w kierunku na Janochów.

Ad 8. Odpowiedzi na interpelacje.
Burmistrz  MiG J.  Kołcz  poinformował,  że  radni  otrzymają pisemne odpowiedzi   na zgłoszone 
interpelacje. 

Ad.9. Wolne wnioski.
1. Radny Powiatu  Złotoryja  J.  Sudoł  zaproponował  rozważenie  możliwości    przesadzenia 

pięknych młodych  lip rosnących w parku na ulicy Reymonta w Świerzawie (przy wieży 
ciśnień).  Po zakończeniu remontu nawierzchni tej ulicy okazało się, że drzewa rosną bardzo 
blisko krawędzi drogi.

2. Radny  Powiatu  Złotoryja  J.  Sudoł  poinformował,  że  na  dzisiejszej  sesji  Rady  Powiatu 
dyskutowano  o  dalszych  losach  szpitala  w  Złotoryi.  Zarząd  Powiatu  jest  zdecydowany 
podpisać  umowę  z  Ogólnopolskim  Centrum  Zdrowia,  pomimo  braku  jakichkolwiek 
zabezpieczeń jej  realizacji.   Jest   ryzyko,  jak dalej  będzie  wyglądała  sytuacja  szpitala, 
jednak   w tej chwili nie ma już chyba innego wyjścia.
Ogólnopolskie Centrum Zdrowia powstało w marcu br., posiada kapitał zakładowy kwocie 
5 tysięcy złotych. Firma nie  posiada żadnych zabezpieczeń i  żadnej  historii,  co stanowi 
chyba  największe  niebezpieczeństwo  tej  umowy.  Umowa  jest  wynegocjowana  dość 
korzystnie.  Firma  będzie  płacić   miesięcznie  100  tysięcy  złotych  czynszu  za  używanie 
obiektu i sprzętu szpitalnego, ale gwarancje, że zostanie to wykonane, są żadne.

Ad. 10. Sprawy różne.
1. Radny W. Wójcik odczytał pismo mieszkanki Lubiechowej Pani A.N vel M., w którym prosi 

Radnego o interwencję w sprawie remontu drogi gminnej nr 583 w Lubiechowej.
2. Sołtys Sokołowca K. Pióro zapytał o to, kiedy zostaną wznowione dowozy wody pitnej  dla 

mieszkańców. Pracownik, który dowoził wodę poszedł na urlop i już od tygodnia woda nie 
jest dowożona.

3. Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady MiG wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody  Dolnośląskiego  do  uchwały  nr  42  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta i gminy Świerzawa.
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Sekretarz  MiG I.  Maciejczyk  wyjaśnił,  że  zastrzeżenia  prawników Wojewody wzbudził 
zapis w § 8 pkt 3 uchwały Rady, który mówił o tym, że Burmistrz ogłaszając konsultacje 
określa ich przedmiot oraz podaje termin, czas i szczegółowy sposób ich przeprowadzenia. 
W ocenie Wojewody, Rada weszła  tutaj w kompetencje Burmistrza, ponieważ w uchwale 
nie powinno być zapisane, co Burmistrz pisze w zarządzeniu. Pozostałe zapisy uchwały nie 
budzą zastrzeżeń służb Wojewody.

4. Przewodniczący  Rady  MiG  poinformował,  że  do  Rady  wpłynęło  pismo  Komendanta 
Komendy Powiatowej Policji w Złotoryi o wyrażenie zgody na niekomercyjne używanie 
przez policję  herbu miasta i gminy Świerzawa.  Pismo zostało przekierowane do Burmistrza 
MiG, ponieważ zgodnie z naszym statutem, taką zgodę wyraża Burmistrz.

Ad.11. Zamknięcie sesji
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany i zamknął obrady.
Na tym protokół został zakończony.
                                                                            

                                                                                                    Przewodniczący
                                                                                               Rady Miasta i Gminy

                                                                                                    Paweł Kisowski

Protokołowała:    
Władysława Tyka  
inspektor ds. obsługi rady i jej organów 

Dokumenty stanowiące  załączniki  do protokołu  znajdują się  do wglądu w biurze  Rady Miasta
i Gminy Świerzawa – Urząd Miasta i Gminy w Świerzawie, pokój nr 13.


